
Protokół z XXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu  
odbytej w dniu 31 maja 2016 roku w sali Urzędu Miejskiego

Ustawowa liczba Radnych - 21 

Obecnych na Sesji              - 21

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad  XXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Miejskiej.
4.Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta.
5. Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym
Zasobem Gminy Miasta Łowicza w latach 2013-2017.
6.Rozpatrzenie uchwał: 
1/w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2016 rok,
2/w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Łowickiemu  z  przeznaczeniem na
dofinansowanie zakupu ultrasonografu dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu,
3/w sprawie  wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy Miasto Łowicz,
4/w sprawie uchylenia uchwały Nr X/67/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu  z dnia 25 czerwca
2015  r.  w  sprawie  utworzenia  przez  Gminę  Miasto  Łowicz  spółki  z  ograniczoną
odpowiedzialnością  pod firmą „Centrum Rozwoju Lokalnego” Sp. z o. o. w Łowiczu,
5/w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasto Łowicz,
6/w  sprawie określenia  szczegółowego  sposobu  i  zakresu   świadczenia  usług  w  zakresie
odbierania odpadów komunalnych  od właścicieli nieruchomości  i zagospodarowania tych
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę  za gospodarowanie
odpadami komunalnymi,
7/w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie
odpadami  komunalnymi,
8/w sprawie określenia wzoru  deklaracji o wysokości  opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi,
9/w  sprawie  przyjęcia  Raportu  z  wykonania  „Programu  ochrony  środowiska  dla  miasta
Łowicza w latach 2014- 2017 z uwzględnieniem  lat 2018- 2021” za lata 2014- 2015,
10/w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego
odprowadzania ścieków dla miasta Łowicza,
11/w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po  umowach
zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami, których przedmiotem są te
same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta Łowicza.
7. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
8. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
9. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
10. Zakończenie obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
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Ad. 1
Otwarcia  obrad  XXV  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady
Miejskiej  w Łowiczu Radny Michał  Trzoska,  powitał  Radnych  oraz  zaproszonych  gości:
Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana
Bogusława  Bończaka,  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Łowickiego  Pana  Krzysztofa
Górskiego,  Komendanta  Powiatowego  Policji  Pana  Marcina  Grzelaka,  Komendanta
Państwowej Straży Pożarnej Pana Jacka Szeligowskiego,  Przewodniczących Zarządu Osiedli,
Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka,  
Dyrektorów jednostek, Naczelników Wydziałów, Radcę Prawnego Panią Jolantę Służalską-
Mrożewską,  pracowników  Urzędu  Miejskiego,  przedstawicieli  mediów,  młodzież
z Gimnazjum nr 4.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  powitał  i  przedstawił  rodziny  repatriantów
przyjętych przez miasto Łowicz.
( następnie nastąpiła projekcja  filmu – dokumentu o sprowadzonych rodzinach do Łowicza )
Wojciech  Barczak  twórca  filmu  o  repatriantach  poinformował,  że  film  powstał  na
potrzeby  konferencji  wojewódzkiej  adresowanej  do  samorządowców  z  województwa
łódzkiego, która odbyła się w Łodzi 18 maja 2016 roku. Ma na celu motywować i przekonać
inne  miasta  do  potrzeby  sprowadzania  repatriantów  do  Polski.  Podziękował  rodzinom
repatriantów za współpracę przy montażu filmu. Wręczył im płyty CD z nagraniem  filmu na
pamiątkę.
Dmitrij  Bogajewski  współtwórca  filmu  o  repatriantach  podziękował  rodzinom
repatriantów za współpracę przy montażu filmu. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że  zostanie  zorganizowane
w grudniu 2016 roku spotkanie z rodzinami repatriantów i Radnymi. Podziękował rodzinom
repatriantów za udział w wielu uroczystościach miejskich.
Pani  Julia  Kindzierska podziękowała  Radnym  za  podjęcie  uchwał  w  sprawie  przyjęcia
rodzin  repatriantów  do  Łowicza.  Podziękowała  Pani  Katarzynie  Sobieszek,  Marii
Więckowskiej i Burmistrzowi Miasta za okazaną pomoc i opiekę.

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał  Trzoska  stwierdził,  że na Sesji  Rady Miejskiej
obecnych jest 21 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Ad. 2 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska stwierdził,  że  proponowany porządek
obrad XXV Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym.
Radny  Mariusz  Siewiera  zaproponował,  aby  projekt  uchwały  z  punkt  6  podpunkt  11
porządku obrad przenieść w miejsce punktu 6 podpunkt 1. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zarządził głosowanie w sprawie zmiany
porządku obrad:

21 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący  stwierdził,  że  zmieniony  porządek  obrad  XXV  Sesji  został  przyjęty
jednogłośnie.  Poinformował,  że  projekt  uchwały  w  sprawie udzielenia  pomocy
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finansowej  Powiatowi  Łowickiemu  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  zakupu
ultrasonografu dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu będzie rozpatrywany w pkt.
6, jako uchwała nr 1. 

Ad. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z XXIV Sesji został wyłożony
w Biurze Rady Miejskiej  oraz na sali  obrad. Sekretarzem XXIV Sesji był  Radny Dariusz
Dzik. Sekretarz Sesji oraz  pozostali Radni nie zgłosili uwag do protokołów.      
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, protokół z XXIV
Sesji został przyjęty bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XXV Sesji Rady Miejskiej  zaproponował
Radnego Krzysztofa Igielskiego, który wyraził zgodę.

Ad.4
Informację  o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na  terenie  miasta–
przedstawił Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu. 

(stanowi załącznik)

Radny  Robert  Wójcik stwierdził,  że  Sesje  Rady  Miejskiej  odbywają  się  również  dla
publiczności, dobrze byłoby aby prelegent krótko streścił materiał.
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu podziękował Radnym za
przekazanie środków na służby ponadnormatywne, zakup samochodów dla KPP. Zapewnił,
że monitoring miejski sprawnie działa, jego rola prewencyjna sprawdza się. Na parkingu za
Ratuszem  Miejskim  funkcjonariusz  policji  wypatrując  ekran  monitoringu  ujawnił
8  wykroczeń,  tj.  spożywanie  alkoholu  w  miejscach  publicznych.  W  parku  Błonie
4 wykroczenia  w dniach  od 24-27 maja  2015 roku.  Poprosił  o  interwencję  w przypadku
zauważenia podejrzanych zdarzeń.
Wiceprzewodniczący  Radny  Marek  Boroski podziękował  za  czuwanie  patrolu  policji
w  dniu  23.05-24.05.2016  roku  na  ul.  Kaliskiej  5  w  związku  z  organizacją  Targów
Pszczelarskich.
Radna Zofia Kroc zapytała, czy na obecną chwilę jest tendencja spadkowa czy wzrostowa
przy wydawania  Niebieskich  Kart  dla  rodzin  objętych  pomocą.  Czy każda  organizowana
przez  miasto  impreza  powinna  być  zabezpieczona  patrolem policji.  Czy  są  przewidziane
sankcje za jazdę rowerem po chodniku.
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu policja jest tylko jednym
z  podmiotów  realizujących  procedurę  w  wydawania  Niebieskich  Kart.  Ilość  wydanych
Niebieskich Kart oscyluje na podobnym poziomie jak w roku ubiegłym. 
Funkcjonariusze  policji  przyjęli  taki  tryb  postępowania,  że  jeżeli  mają  do  czynienia  
z  mieszkańcem  miasta, aby było najpierw pouczenie obywatela za jazdę rowerem w miejscu
niedozwolonym. Jeśli ,  pomimo pouczenia dokona tego samego wykroczenia ponownie to
wtedy jest wystawiany mandat. Jazda po chodniku w pewnych sytuacjach jest dopuszczalna.
Ustawa  o  bezpieczeństwie  imprez  masowych  wskazuje  warunki  kiedy  organizator  musi
sprostać przepisom tej ustawy. Jeżeli miasto zgłasza się do KPP o pomoc przy obstawieniu
imprezy funkcjonariuszami policji, to KPP służy taką pomocą. Nie zawsze jednak KPP jest
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w stanie ją zorganizować, jak do tej pory nie było sygnałów aby ktoś czuł się zaniedbany  
z tego powodu.
Radny Krzysztof Janicki poinformował, że Radni cieszą się, że przestępczość w mieście
spada  a   bezpieczeństwo  wzrasta.  Należałoby  zwiększyć  profilaktykę  zapobiegawczą
w szkołach na temat prawidłowego przechodzenia  przez jezdnię.. Młodzież wchodzi  na pasy
bez uprzedniego sprawdzenia, czy jest to bezpieczne. Warto byłoby ustawić partole policji
przy przejściach dla pieszych, aby funkcjonariusze pouczali młodzież jak bezpiecznie przejść
przez pasy. Poinformował, że był remontowany przejazd kolejowy w Arkadii. Wyznaczony
był objazd tylko dla samochodów osobowych. Duża liczba samochodów ciężarowych jechała
objazdem  przeznaczonym  dla  samochodów  osobowych.  Stworzył  się  korek  na  odcinku
objazdu. Stwierdził, że powinna być dużo wcześniej wystosowana informacja o objeździe lub
patrol drogowy, po to aby uniknąć zakorkowania drogi.
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu poinformował, że każdy
nauczyciel  powinien  tłumaczyć  młodzieży,  że  wtargniecie  na  pasy  jest  niedozwolone.
Profilaktykę  zapobiegawczą  powinno  stosować  się  już  w  Przedszkolach.  Policjanci  będą
bardziej rygorystyczni wobec tego typu wykroczeń. Starsi ludzie również powinni zwracać
uwagę młodzieży. Stwierdził, że nie chciałby, aby policjanci na służbie spełniali tylko funkcję
informacyjną  i  przekierowywali  samochody na objazdach,  które powinny być  prawidłowo
oznakowane  przez zarządcę  drogi. Na ten odcinek drogi zostało skierowane 3 razy więcej
funkcjonariuszy niż w każde inne miejsce w powiecie. Roboty drogowe powinny kojarzyć się
kierowcom z tym, że będą utrudnienia na drodze. Nawet najlepiej zorganizowane objazdy nie
do  końca  są  w  stanie  spełnić  swoje  funkcje.  Kierowca  pojazdu  ciężarowego  także  musi
dojechać w miejsce docelowe, zapewne nie każdy stosował się do postawionych znaków.
Radny Krzysztof  Janicki zgodził  się  wypowiedzią  Pana  Marcina  Grzelaka  Komendanta
Powiatowego Policji. Zdaje sobie sprawę, że nie można ustawiać funkcjonariuszy, aby stali
i  kierowali  ruchem  przez  cały  czas.  Przeważnie  zagraniczni  kierowcy  samochodów
ciężarowych jadą posługując się nawigacją, która nie pokazuje objazdów. 
Radny Jakub Wolski patrole są widoczne na osiedlach miasta. Stwierdził, że może lepiej
byłoby  zwiększyć  patrole  policyjne  w  innych  miejscach,  które  są  wizytówka  miasta  np.
parking  za  Ratuszem  Miejskim,  a  nie  w  mniej  wymagających  miejscach.  Zamiast  karać
młodych ludzi, można spróbować nauczyć ich spotykania się w innych miejscach. 
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu represja nie musi kojarzyć
się bezpośrednio z mandatem. Policjanci w pierwszej kolejności tłumaczą młodym ludziom
o konsekwencjach. 
Radny Jakub Wolski zapytał, czy jest szansa żeby częściej pojawiały się patrole policyjne
na parkingu za Ratuszem Miejskim.
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu park Błonie, parking za
Ratuszem Miejskim i plac zabaw na osiedlu Górki są to strategiczne i najważniejsze miejsca,
gdzie policjanci odbywają częste patrole. 
Radny Krzysztof Olko poprosił, aby przynajmniej raz w tygodniu ustawiać patrole policji,
żeby  odstraszyć  kierowców TIR-ów na  ul.  Bolimowskiej.  Kierowcy  TIR-ów notorycznie
łamią przepisy  i przekraczają dozwoloną prędkość na tym odcinku.
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Pan  Marcin  Grzelak  Komendant  Powiatowy  Policji  w  Łowiczu poinformował,  że
policjanci będą zwracać uwagę na ruch TIR-ów przy ul. Bolimowskiej. Ulica ta jest drogą
wylotową na Skierniewice, może być tam więcej cięższych pojazdów.
Radny Robert Wójcik podziękował za udział funkcjonariuszy policji w zebraniach zarządów
osiedli,  corocznych  zebraniach  z  mieszkańcami  i  Burmistrzem Miasta.  Zapytał,  na  jakim
etapie jest tworzenie mapy zagrożeń i które miejsca w mieście są najbardziej niebezpieczne. 
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji  w Łowiczu opracowania dotyczące
mapy zagrożeń zostały przekazane do Komendy Wojewódzkiej. Stwierdził, że nie chce teraz
wskazywać  dokładnie  miejsc  najbardziej  zagrożonych,  trudno  rozgraniczyć  te  miejsca.
Łowicz nie jest postrzegany jako miasto, w którym źle się dzieje. Każdy dzielnicowy ma za
zadanie służyć pomocą zarządom osiedli. 
Radna  Zofia  Wielemborek zaproponowała,  aby  opracować  ulotkę,  plakat  z  informacją
o możliwości padnięcia ofiarą oszustwa. Poprosiła, aby  najpierw pouczać starsze osoby za
nieprawidłowe  przechodzenie  przez jezdnię .
Pan  Marcin  Grzelak  Komendant  Powiatowy  Policji  w  Łowiczu ulotka  zostanie
opracowana.
Radny  Krzysztof  Igielski w  imieniu  Zarządu  Osiedla  „Korabka”  podziękował  za
współorganizacje programu „Bezpieczna szkoła” dla dzieci Szkoły Podstawowej nr 3 przy ul.
Grunwaldzkiej. Zapytał, czy zdarzają się przypadki bezpodstawnego wzywania policji, jeśli
tak to ile było takich przypadków i jakie są konsekwencje takiego postępowania.
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji  w Łowiczu zdarzają się przypadki
bezpodstawnego powiadomienia policji. Wzywający policję może mieć błędne pojmowanie
rzeczywistości. Trudno ukarać kogoś, komu się wydaje że wezwał policję słusznie. Tego typu
sytuacje zdarzają się rzadko.
Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska mieszkańcy  ul.  Krakowskiej  mają  problem
z możliwością spokojnego snu w nocy. Na tej ulicy znajduje się dużo lokali, przed którymi
panuje ogromny hałas. Poprosiła o wzmożenie patroli policyjnych na tej ulicy i na ulicach
przyległych do ul. Krakowskiej, np. os. Dąbrowskiego. Duże zagrożenie dla ruchu stwarzają
rowerzyści.  Czy  z  okazji  Dnia  Dziecka  mogłoby  powstać  zorganizowane  przez  policję
miasteczko ruchu, na którym mogłyby dzieci uczyć się jak bezpiecznie jeździć rowerem. 
Pan  Marcin  Grzelak  Komendant  Powiatowy  Policji  w  Łowiczu poinformował,  że
29.05.16 r. miasto organizowało obchody Dnia Dziecka, na które został skierowany patrol
policji. Poinformował, że jeśli jest zainteresowanie w danym miejscu organizacją takiej formy
to będzie to zorganizowane.
Radny Krystian Cipiński zapytał,  w jaki sposób można walczyć  z  agresją w Internecie.
Zdarzają  się  pomówienia  i  krzywdzące  opinie  w  komentarzach  internetowych.  Czy  jest
możliwość namierzenia osoby, która takie opinie wygłasza.
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu poinformował, że w tym
roku były dwa takie zdarzenia, dotyczyły one młodych ludzi. Często jest tak, ze adresat na
wstępie wskazuje osobę, która jest sprawcą dokuczliwości. Są to przestępstwa z nienawiści.
Ciężko  obronić  się  przed  anonimem.  Jeżeli  są  przekroczone  normy krytyki  publicznej  to
możliwe jest skarżenie z powództwa cywilnego, zostaje zabezpieczony materiał, ustalane są
dane osoby, która dopuszcza się takich czynów. 
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Pan Michał Trzoska Przewodniczący Rady Miejskiej z rozwojem Internetu ludzie stają się
mniej anonimowi. Funkcjonariusz policji dyżurujący przy okienku w Komendzie Powiatowej
Policji  poinformował  go,  że  aby  zgłosić  zawiadomienie  o  wykryciu  osoby  anonimowej
najpierw trzeba zapłacić kwotę 500 zł. Zapytał, na jakiej podstawie jest pobierana taka opłata.
Czy  jest  to  forma  przesiewania  petentów,  którzy  przychodzą  z  problemem  nękania
w Internecie.
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji  w Łowiczu poprosił  Pana Michała
Trzoskę  o  podanie  po  obradach  Sesji  dnia  i  godziny,  kiedy  był  z  tym  zapytaniem
w Komendzie Powiatowej Policji. 
Pan Michał Trzoska Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że nie jest w stanie
odtworzyć dnia ani godziny swojej wizyty w KPP. Było to w czasie, kiedy Komendantem był
Pan Jacek Banachowicz.
Pan Marcin  Grzelak  Komendant  Powiatowy Policji  w Łowiczu  każdy  powinien  znać
przepisy prawa i wiedzieć co wolno a czego nie. Nie każdy musi mieć dokładną wiedzę co
leży w gestii  policji  jeśli  chodzi o ściganie jakichkolwiek czynów. KPP jest  zobowiązana
przyjąć  zawiadomienie o najbardziej  wydumanym przestępstwie.  Policjant  nie  zawsze jest
w  stanie  po  3  zdaniach  stwierdzić,  czy  doszło  do  przestępstwa.  Będą  sytuacje  gdy
funkcjonariusz policji będzie pewny, że dany czyn nie wypełnia znamion przepisów Kodeksu
Karnego lub Kodeksu Wykroczeń. Komenda Powiatowi Policji jest budżetowana centralnie,
nie ma takiej sytuacji ze obywatel płaci za usługi policyjne. 
Radny  Jerzy  Stobnicki z  wypowiedzi  Pana  Marcina  Grzelaka  wynika,  że  średni  czas
dojazdu radiowozu policyjnego do wyznaczonego miejsca wynosi ponad 6 minut na terenie
miasta.  Młodzież  wychodząca  po  godzinie  22:00 z  pubu na  ul.  Zduńskiej  bardzo  źle  się
zachowuje się. Czas dojazdu policji na interwencję był dużo dłuższy. Policjanci zbyt mało
zdecydowanie reagują na wulgarne zachowania nietrzeźwych ludzi. Jak patrol policji zbliża
się do ul. Zduńskiej, młodzież uspokaja się, wchodzi do pubu. Patrol odjeżdża, a sytuacja się
powtarza. Poinformował o zdarzeniu, które miało miejsce około godziny 21:00 jesienią 2015
roku. Radny został zaatakowany przez grupę młodych ludzi. Zabezpieczono tylko materiał
dowodowy z  kamer  miejskich  z  godziny od godziny 21:00 do 22:00.  Nie  zabezpieczono
materiału profesjonalnie.  W imieniu mieszkańców ul.  Mostowej  zwrócił  się z prośbą,  aby
patrole policyjne zwracały szczególną uwagę na parking za Ratuszem Miejskim. Parking ten
w weekendy  staje  się  pijalnią,  osoby  młode  zachowują  się  głośno.  Niech  patrol  dokona
kontroli, zatrzyma się na parkingu. 
Pan Marcin  Grzelak  Komendant  Powiatowy Policji  w  Łowiczu policjanci  przeglądali
materiał z kamer przed i po zdarzeniu, a zabezpieczyli tylko fragment materiału dowodowego
z zaistniałego zdarzenia,  który brano pod uwagę. Często jest tak,  że na kamerze późnymi
godzinami  wieczorowymi  nie  widać dokładnie  sprawców zdarzenia,  widać ciemną plamę.
Policjant  po  zawiadomieniu  o  zakłócaniu  ciszy  nocnej  wchodzi  do  pubu  i  prosi,  żeby
właściciel  zapanował  nad  spokojem  przed  lokalem.  Policja  może  skierować  wniosek
o cofniecie koncesji w danym lokalu. 
Radna Zofia Kroc zapytała co ile metrów zgodnie z prawem mogą być nanoszone pasy na
drogach powiatowych lub gminnych. Czy w 2015 roku był przypadek zatrucia dopalaczami.
Na Placu Koński Targ są miejsca zaznaczone pasami wyłączone z ruchu, na których parkują
ciągle samochody, prośba o interwencję. 
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Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu poinformował, że można
wnieść  o  pomalowanie  przejścia  dla  pieszych  do  zarządcy  dróg,  policja  to  opiniuje,  nie
wszędzie jest możliwe, aby rozmieścić przejścia dla pieszych. Poinformował, że policjanci
będą prosić o nieparkowanie w tym miejscu.
Pan  Michał  Trzoska  Przewodniczący  Rady  Miejskiej kilkakrotnie  zdarzyło  się,  że
policyjny samochód jechał ścieżką dla pieszych w parku Błonie obok ławek, gdzie ludzie
spacerują. 
Radny Mariusz Siewiera ile czynności policja by nie wykonywała,  zawsze będzie ich za
mało.  Ważna  jest  postawa  obywatelska,  współpraca  między  samorządami  osiedlowymi
a dzielnicowymi. Nie każdy, kto spędza czas na parkingu za Ratuszem Miejskim lub w parku
Błonie  jest  przestępcą,  pijącym alkohol.  Są  to  też  miejsca  spotkań  i  nie  można  zabronić
młodzieży takiej formy spędzania wolnego czasu. Prewencja powinna umożliwić młodzieży
swobodne poruszanie się po mieście, a nie ją odstraszać.
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu radiowóz policyjny służy
do tego, żeby się przemieścić z miejsca na miejsce, ale nie do jeżdżenia  pomiędzy alejkami w
parku Błonie. Trzeba wysiąść z radiowozu i przespacerować się po terenie. Wyraził swoje
zadowolenie  z przydzielonej  służby w Komendzie Powiatowej w Łowiczu. Podziękował za
zaproszenie na obrady Sesji Rady Miejskiej. Podziękował Radnym za zgłoszone uwagi. 
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz Miasta podziękował Panu Marcinowi Grzelakowi  za
zaangażowanie w służbę, czuwanie nad bezpieczeństwem w mieście.  
Pan Marcin Grzelak Komendant Powiatowy Policji w Łowiczu poinformował, że 20 lipca
2016  roku  o  godz.  11:00  rozpoczną  się  obchody  święta  policji.  Zaprosił  do  udziału
w uroczystościach.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował,  że  Rada Miejska w Łowiczu przyjęła
Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta.

Ad.5
Sprawozdanie z realizacji „Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym
Zasobem Gminy Miasta Łowicza w latach 2013-2017”za 2015 r.- przedstawiła Pani Alina
Guszlewicz Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych..  

(stanowi załącznik)

Radna Karina Sędkowska- Staszewska  zapytała, na jakim etapie jest odzyskiwanie prawa
własności do lokali numer 3,5,7 na ul. Bielawskiej. Co z mieszkańcami tych lokali, czy będą
mieli zapewnione inne lokale komunalne.
Pani  Alina  Guszlewicz  Naczelnik  WLD właściciel  gospodaruje  budynkiem  przy  ul.
Bielawskiej 7. Budynki są w bardzo złej kondycji technicznej, podjęto decyzję o konieczności
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remontu. Prawdopodobnie ten budynek będzie przeznaczony do rozbiórki. Właściciel wystąpi
do Burmistrza o zapewnienie lokali zamiennych dla 17 rodzin. Urząd Miejski musi zapewnić
takie lokale. Na chwilę obecną nikt nie zgłosił się o odzyskanie prawa własności do lokalu
mieszczącego się przy ul. Bielawskiej 3. Budynek przy ul. Bielawska 5 ma zostać w czerwcu
2016  roku  przekazany  właścicielowi.  Jeżeli  budynek  nie  będzie  spełniał  wymogów
mieszkalnych to również będą zapewnione sukcesywnie lokale zamienne dla lokatorów.
Radny Robert Wójcik podziękował za rozpoczęcie prac elewacyjnych na osiedlu Kostka
blok nr  10.  Jakie  działania  są  podejmowane,  aby utrzymać  wskaźnik  dobrej  ściągalności
zaległości czynszowych. Ile wynosi na chwilę obecną zadłużenie mieszkańców wobec ZGM.
Ile  mieszkań  młodzi  mieszkańcy  naszego  miasta  otrzymali  dotychczas  w  związku
z przyjętym Programem „Mieszkania dla młodych”.  Czy jest opracowany plan pozyskania
środków zewnętrznych na utworzenie mieszkań socjalnych. 
Pani Alina Guszlewicz Naczelnik WLD do tej pory nikt z osób, które kwalifikują się nie
otrzymał  lokalu.  Przewiduje  się  przeznaczenie  10  mieszkań  dla  młodych  rodzin.  Urząd
Miejski  jest  na  etapie  przygotowania  wniosku w oparciu  o podjętą  uchwałę.  Wnioski  po
złożeniu  przejdą  weryfikację.  Zostanie  ustalona  powierzchnia  i  układ  mieszkań.  Urząd
Miejski przygotowuje zarządzenie, w którym będą propozycję mieszkań dla młodych.
Pani Joanna Mika Dyrektor ZGM zadłużenie mieszkańców wobec ZGM wynosi na chwilę
obecną 1.700,060 zł należności głównej z tytułu czynszu i opłat niezależnych. Aby utrzymać
wskaźnik  ściągalności  na  wysokim  poziomie  najpierw  ZGM  wzywa  do  uregulowania
zaległości  i  poucza  o możliwości  wypowiedzenia  umowy najmu.  Jeśli  lokator  nie  wpłaci
należności otrzymuje wypowiedzenie umowy. Jest możliwość odpracowania zaległości.  Po
wypowiedzeniu  umowy ZGM wzywa do dobrowolnego przekazania  lokalu.  Jeśli  ktoś  nie
zapłaci  zaległości  wszczyna  się  postępowanie  upominawcze  a  następnie  postępowanie
komornicze. Ostatecznie stosowana jest eksmisja. Odbyły się niewiążące rozmowy w sprawie
budowy lokali typowo socjalnych. Nie wiadomo jaka będzie ostateczna decyzja w tej sprawie.
Radny  Mariusz  Siewiera patrząc  na  tabelę  przedstawiającą  stan  wyjściowy  mieszkań
socjalnych i mieszkań użytkowych można stwierdzić, że jest ich mniej w stosunku do stanu
wyjściowego na 30.06.2012 rok. Jaki jest tego powód.
Pani Joanna Mika Dyrektor ZGM mniej jest mieszkań socjalnych, ponieważ zgłaszają się
właściciele  budynków,  których  gmina  nie  jest  właścicielem  o  odzyskanie  praw
własnościowych. W zasobach nie są ujęte lokale, które zostały wycofane z użytkowania ze
względu na ich zły stan techniczny. Nie opłacalny jest ich remont. W ubiegłym roku nie udało
się wykonać planu zakładającego podwyższenie liczby mieszkań. Stało się tak dlatego, że nie
została ukończona budowa bloku komunalnego.
Wiceprzewodniczący  Radny  Marek  Boroski zapytał,  czy  liczba  oczekujących  na
mieszkania socjalne i komunalne wzrosła w stosunku do roku ubiegłego.
Pani  Alina  Guszlewicz  Naczelnik  WLD liczba  oczekujących  na  mieszkania  socjalne
i komunalne utrzymuje się na tym samym poziomie. O mieszkania ubiega się około 200 osób,
z  tym że  nie  wszyscy spełniają  wymagane  kryteria.  Potencjalny  najemca  składa  wniosek
o przyznanie lokalu. Następnie Urząd Miasta weryfikuje wnioski przy przydziale mieszkania,
sprawdza dochody. Liczby te są porównywalne do lat ubiegłych.
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Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska
– Staszewska.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta. 

( stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada Miejska w Łowiczu przyjęła
Sprawozdanie z realizacji „Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym
Zasobem Gminy Miasta Łowicza w latach 2013-2017”za 2015 r.

Ad. 6 
Rozpatrzenie uchwał: 
Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska złożyła  wniosek  formalny  o  niereferowanie
projektów uchwał  przez  Naczelników  Urzędu  Miejskiego.  Radni  otrzymali  materiały   na
Komisje   Sesję  .  Nie  ma  potrzeby  referowania  projektów uchwał,  ponieważ  zostały  one
wnikliwie omówione na Komisjach.
Radny Mariusz Siewiera opowiedział się za krótkim zreferowaniem projektów uchwał przez
Naczelników Urzędu Miejskiego.
Pan  Michał  Trzoska  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poparł  wniosek  Radnej  Kariny
Sędkowskiej- Staszewskiej.
Wiceprzewodniczący  Marek  Boroski zgłosił  wniosek  przeciwny  do  wniosku  Radnej
Kariny Sędkowskiej- Staszewskiej. Chciałby, aby obrady Sesji nie stały się fikcją, ponieważ
na Sesji Rady Miejskiej pojawią się goście,  mieszkańcy , którzy nie wiedzą  o co chodzi.
Radny Robert Wójcik opowiedział  się za krótkim i zwięzłym zreferowaniem materiałów
i projektów uchwał przez Naczelników, wyciągnięciem wniosków końcowych i przejściem do
pytań Radnych. 
Radny Jakub Wolski zaproponował, aby przejść do głosowania nad wnioskiem formalnym
Radnej Kariny Sędkowskiej- Staszewskiej.
Radna Zofia Kroc poinformowała, że nie wszystkie punkty były omawiane na wszystkich
Komisjach.
Pan Michał  Trzoska Przewodniczący  Rady Miejskiej każdy Radny otrzymał  materiały
i ma obowiązek się z nimi zapoznać przed posiedzeniem Sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  zarządził  przegłosowanie  wniosku
formalnego Radnej Kariny Sędkowskiej- Staszewskiej:

 Głosowanie: 9 „za”, 8 „przeciw”, 4 „wstrzymujących”
Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  większością  głosów
zadecydowała o niereferowaniu projektów uchwał przez Naczelników Urzędu Miejskiego.
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta poinformowała, że Radni nie mogą uchwalić 
jako pierwszej uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łowickiemu  
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu ultrasonografu dla Zespołu  Opieki Zdrowotnej
w Łowiczu, jeżeli nie będzie w budżecie pieniędzy przeznaczonych na ten cel. Jako pierwsza
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w porządku obrad powinna być omawiana uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza
na 2016 rok. 
Pan Michał Trzoska Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby najpierw przyjąć
Chwałę   w  sprawie  zmian  budżetu  Miasta  Łowicza  na  2016  rok  uchwałę   a  następnie
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łowickiemu z przeznaczeniem
na  dofinansowanie  zakupu  ultrasonografu  dla  Zespołu  Opieki  Zdrowotnej  w  Łowiczu.
Zarządził głosowanie w tej sprawie: 

Głosowanie: 17 „za”, 0 „przeciw”, 4 „wstrzymujących”
Radni większością głosów zmienili porządek obrad polegający na zamianie kolejności 
 
1/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2016 rok- przedstawił
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik stwierdził, że zwiększenie wydatków na Instytucje kultury fizycznej
dot.  podwyżek  płac  w OS i  R Łowicz  i  nagród jubileuszowych  można było  przewidzieć
w roku 2015. Stwierdził,  że podwyżki  należą się ludziom, ale planowanie takich kosztów
powinno  odbyć  się  w  innym  momencie.  Istnieje  obowiązek  zapoznania  się
nowozatrudnionego  pracownika  z  regulaminem  pracy,  w  którym  są  zawarte  przepisy
dotyczące  wynagradzania  i  przyznawania  nagród  jubileuszowych.  Najpierw  powinny  być
zabezpieczone środki finansowe w budżecie, aby dać podwyżkę pracownikowi. 
Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta poinformował,  że  nie  było  możliwości
wcześniejszego ujęcia  w budżecie  miasta  dwóch nagród jubileuszowych,  ponieważ osoby
którym  przysługiwały  nie  dostarczyły  wymaganych  dokumentów.  Nagrody  jubileuszowe
pojawiły  się  w momencie  ich  udokumentowania.  Dwie  osoby,  o  których  mowa to  starsi
stażem pracownicy.  Podwyżki  wynagrodzeń  były  ustalone  w  październiku,  kiedy  projekt
budżetu był już złożony. 
Radna Zofia Wielemborek stwierdziła,  że  w interesie  każdego pracownika jest  to,  żeby
zbierać dokumenty do wypłaty nagrody jubileuszowej, nie wszyscy ludzie szybko organizują
to. 
Radny Mariusz Siewiera stwierdził, że została zachwiana zasada realności. Budżet nie był
realny. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta nigdy nie można być pewnym o zmianach, które
następują.  W miesiącu  grudniu  Miasto  Łowicz  nie  było  na  liście  „schetynówki”,  dopiero
tydzień temu otrzymał dofinansowanie 1.500 000 zł. Jest już wiadome, że miasto  otrzyma
dofinansowanie  na  modernizację  oczyszczalni  miejskiej.  Do  wydatków  bieżących  jest
dopisywany Program Rodzina 500 +, wskaźniki się zmieniły. Pod koniec listopada 2015 roku
zapadła  decyzja  o  podwyżkach  wynagrodzeń  z  wyrównaniem wstecz,  ale  było  to  już  po
uchwaleniu budżetu na 2016 rok. 
Radny Mariusz Siewiera wydatków  na „schetynówkę” i Oczyszczalnię Ścieków nie można
było  ująć  w  budżecie  jako  realne,  ponieważ  nie  było  wiadomo  czy  miasto  otrzyma
dofinansowanie. O podwyżkach wynagrodzeń Pan Burmistrz wiedział wcześniej. 
Radna Karina Sędkowska- Staszewska stwierdziła, że ta dyskusja jest zbędna. Odpowiedni
czas i miejsce na tego typu dyskusje to posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 
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Radny Robert Wójcik stwierdził, że Radny ma prawo dyskutować w każdym momencie, nie
tylko na Komisjach. Jesteśmy za podwyżkami, zawsze trzeba zapewnić pieniądze w budżecie
na podwyżki wynagrodzeń dla pracowników.
Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska nie  widzi  potrzeby  zabierania  głosu  na  Sesji,
ponieważ są Komisje  na których można dyskutować dłużej.  Jest  zszokowana,  że ten sam
problem trzeba wałkować jeszcze raz.
Przewodniczący Rady Michał Trzoska stwierdził, że nie da się co do złotówki zaplanować
w grudniu  wydatków.  Łowicz  w planowania  budżetu  na tle  innych  miast  wypada  bardzo
dobrze.
Radny Mariusz Siewiera stwierdził, że sam zadecyduje kiedy będzie zabierać głos. Zasada
realności mówi, że jeśli wiemy, że jakieś koszty ponosimy w przyszły roku powinniśmy je
uwzględnić  w budżecie.  Jako Radni cieszymy się,  że ludzie  otrzymują podwyżki.  Chodzi
tylko o metodologię uchwalania uchwał. Te środki powinny znaleźć się w budżecie na rok
2016. Tu chodzi o zasadę budżetową, która obowiązuje i powinna być respektowana.
Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta na  chwilę  obecną  budżet  Miasta  Łowicza
przekracza 110.000,000 zł po stronie  wydatków. Dużo istotniejsze zmiany, których trzeba
dokonać są niezależne.
Przeprosił  za  swoje  nietaktowne  zachowanie  na  poprzedniej  Sesji  Rady  Miejskiej.
Z Wydziału Finansowego w ostatnim czasie odeszło 5 pracowników, brakuje rąk do pracy,
a pracy jest dużo. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska stwierdził, że wszyscy Radni cenią pracę Skarbnika
Miasta.
Radna  Zofia  Wielemborek poprosiła  o  zakończenie  tej  dyskusji  i  zagłosowanie  nad
projektem uchwały.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

( stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
    Głosowanie:  18„za”, 0„przeciw” 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów.
U c h w a ł ę Nr XXV/160/2016

2/ Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łowickiemu 
z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  zakupu  ultrasonografu  dla  Zespołu  Opieki
Zdrowotnej w Łowiczu– przedstawiła Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta. 

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.
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Opinię Komisji Społecznej– przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska
– Staszewska.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta. 
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
    Głosowanie:   21 „za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.
U c h w a ł ę Nr XXV/161/2016

3/ Projekt uchwały  w sprawie  wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy
Miasto  Łowicz–  przedstawiła  Pani  Maria  Kotlarska  Główny  Specjalista  z  Wydziału
Finansowego.

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
      Głosowanie: 20„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.

U c h w a ł ę Nr XXV/162/2016

4/ Projekt  uchwały w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  X/67/2015  Rady  Miejskiej
w Łowiczu z dnia 25 czerwca 2015 r.  w sprawie utworzenia  przez  Gminę Miasto
Łowicz  spółki  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  pod  firmą  „Centrum  Rozwoju
Lokalnego” Sp.  z  o.  o.  w Łowiczu– przedstawiła  Pani  Maria  Więckowska  Sekretarz
Miasta. 

 (stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.
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Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska
– Staszewska.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący   Komisji  Radny
Leszek Plichta . 
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu i  Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
     Głosowanie:  13„za”, 0„przeciw” 8 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę większością
głosów.

U c h w a ł ę Nr XXV/163/2016

5/ Projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  na terenie
Gminy  Miasto  Łowicz– przedstawił  Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw
Komunalnych. 

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
     Głosowanie:  20„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.
U c h w a ł ę Nr XXV/164/2016

6/ Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia
usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i  zagospodarowania  tych  odpadów,  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi– przedstawił  Pan
Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

(stanowi załącznik)

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Zasępa w paragrafie 3 punkcie 3 projektu uchwały jest
napisane,  „Pozbywanie  się  odpadów  komunalnych  ulegających  biodegradacji,  w  tym
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odpadów  opakowaniowych  ulegających  biodegradacji  i  odpadów  zielonych  powinno
odbywać  się  nie  rzadziej  niż  w  okresie  od  1  kwietnia  do  31  października-  „1  raz  na  
2 tygodnie”. W zestawieniu, które Radni otrzymali jest zamieszczona informacja, że można
tylko  raz  w  miesiącu  dokonać  odbioru  odpadów.  Powinno  być  wyszczególnione,  że
biodegradowalne odpady będą odbierane konkretnego dnia 2 razy w miesiącu, czyli 1 na 2
tygodnie.
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK poinformował,  że zmiana  ta  wchodzi  od
18.07.2016r. Zmiana ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w mieście obliguje organy
administracji  samorządowej  do  zwiększenia  ilości  odbioru  odpadów  komunalnych
biodegradowalnych w okresie po 18 lipca. 
Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska poinformowała,  że  właściciele  nieruchomości
położonej przy ul. Podrzecznej i ul. Koziej nie dbają o czystość chodnika. 
Pan Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK z  związku  z  faktem,  że  nie  ma  wyznaczonego
parkingu, sprzątanie tego chodnika należy do właściciela przyległej nieruchomości. Zapewnił,
że zostanie podjęta interwencja w tej sprawie.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
     Głosowanie:  21„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.
U c h w a ł ę Nr XXV/165/2016

7/ Projekt uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty
za  gospodarowanie  odpadami   komunalnymi– przedstawił  Pan  Paweł  Gawroński
Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
     Głosowanie:  21„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.
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U c h w a ł ę Nr XXV/166/2016

8/  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za
gospodarowanie odpadami   komunalnymi– przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik
Wydziału Spraw Komunalnych. 

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
    Głosowanie:   21„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.
U c h w a ł ę Nr XXV/167/2016

9/  Projekt  uchwały  w sprawie   przyjęcia  Raportu  z  wykonania  „Programu ochrony
środowiska dla miasta Łowicza  w latach 2014- 2017 z uwzględnieniem  lat 2018- 2021”
za  lata  2014-  2015– przedstawiła  Pani  Magdalena  Kucharek  z  Wydziału  Spraw
Komunalnych. 

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
      Głosowanie: 21„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.
U c h w a ł ę Nr XXV/168/2016

10/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia
w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  dla  miasta  Łowicza– przedstawił  Pan
Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

(stanowi załącznik)
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Radny Robert Wójcik zapytał o tabelę dot. Skutków finansowych zmiany cen i stawek opłat
za zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków. Największe skutki jeśli chodzi o zmianę
tej taryfy będzie ponosić przemysł. Wzrost planowany jest aż o 117,82 %, ogółem o 107,72
%. Jest to taki typ uchwały, gdzie Rada Miejska nie ma za dużo do powiedzenia, ponieważ
nie może nawet zmienić cen jednostkowych. 
Pan Janusz Michalak Dyrektor ZUK wzrost o 117,82 %, to nie jest wzrost odebranego m3.
To nie są skutki do zapłacenia przez przedsiębiorstwo, które dostarcza ścieki do Oczyszczalni
Miejskiej.  Skutki dla przemysłu  w taryfach na ścieki  są rzędu niecałych 2 %. Te różnice
wynikają z ilości ścieków i alokacji kosztów. Ścieki przemysłowe są trochę inaczej liczone,
niż zwykłe ścieki komunalne, na podstawie różnic wynikających z zawartości chemicznego
i  biologicznego  zanieczyszczenia.  Sam  wzrost  dla  przedsiębiorstw  jest  niższy  niż  dla
odbiorców. Na podstawie rozmów z przedsiębiorcami, ZUK może zaplanować większą lub
mniejszą ilość ścieków do oczyszczenia. Ma to wpływ na cenę jednostkową. W rezerwach
inwestycyjnych  na  przebudowę  oczyszczalni  jest  zgromadzona  kwota  1.800,000  zł,  na
przepompownie  552.000  zł.  Jest  rezerwa  z  lat  ubiegłych  na  samochody  ciężarowe
w wysokości 300.000 zł, został ogłoszony przetarg.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie: 17„za”, 0„przeciw” 4 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę większością
głosów.

U c h w a ł ę Nr XXV/169/2016

11/ Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy
po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami, których
przedmiotem  są  te  same  nieruchomości  znajdujące  się  w  zasobach  Gminy  Miasta
Łowicza-  przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami. 

(stanowi załącznik)

Radna Karina Sędkowska- Staszewska zapytała, czy Urząd Miasta dzierżawi działki rolne
osobie prywatnej. Jeśli tak, to dlaczego.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Kaliński działki,  które  Urząd  Miasta  oddaje
w dzierżawę to łąki np. za osiedlem Starzyńskiego. Dzierżawcy chcą kosić trawę i zbierać ja.
Są to niewielkie opłaty, a Urząd Miasta ma utrzymaną działkę. 
Radna Karina Sędkowska- Staszewska zapytała,  czy jest  możliwość,  aby odsprzedać te
działki dzierżawcą.
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Pan Krzysztof  Kaliński Burmistrz Miasta poinformował,  że Urząd Miasta nie widzi  na
chwilę obecną potrzeby sprzedaży działek.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie: 21„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.

U c h w a ł ę Nr XXV/170/2016

Ad. 7 
Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami– przedstawił Pan
Krzysztof Kaliński Burmistrz. 

( stanowi załącznik)

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz poinformował ,że miasto zrobiło dobry  interes  kupując
nieruchomość  na ul. Kaliskiej 5.  Nieruchomość ta jest dobrze utrzymana, zagospodarowana.
Do końca czerwca br.  planuje się tam   uruchomienie dwóch odkrytych basenów.
Poprosił aby  Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta wraz z Panem Arturem Michalakiem
przedstawili koncepcję zagospodarowania  nieruchomości na ul. Kaliskiej 5.
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta poinformowała, że  skupiono się  na rozmowach
z Panem Tomaszem Musielskim Prezesem Stowarzyszenia „Ja, Ty, My”. Przygotowywany
jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem konkretnych części tego obiektu
na realizację zadań. Zadeklarował, że organizacje pozarządowe będą miały na ul. Kaliskiej 5
swoje siedziby. Pan Musialski zatrudni pracownika- psychologa, który zajmie się współpracą
z organizacjami pozarządowymi. Miasto widzi potrzebę szkolenia organizacji pozarządowych
aby  wiedziały  gdzie  zwrócić  się  o  pomoc.  Zakład  aktywizacji  zawodowej  walczy
z  wykluczeniem  społecznym  jest  to  dobry  pomysł.  Osoby  niepełnosprawne  które  będą
pracować w Zakładzie Aktywizacji Zawodowej będą mieć swoich opiekunów, instruktorów.
Będą zatrudnione na umowę o pracę a miasto nie będzie ponosi
 żadnych kosztów. 
Pan Artur Michalak  poinformował,  że stowarzyszenie funkcjonuje w woj. Łódzkim już  
13  lat,  ma  na  swoim  koncie  założenie  29  spółdzielni  socjalnych.  Posiada  ogromne
doświadczenie i bogaty dorobek. 
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta ośrodek zajmowa
 się  będzie  kompleksowym  działaniem  wykluczenia  społecznego.  Obecnie  czekamy  na
wniosek Tomasza Musialskiego              o najem lokalu,  wniosek zostanie złożony do
Zakładu  Gospodarki  Mieszkaniowej.
Radny Marek Boroski podziękował za przygotowanie Pikniku europejskiego. Podziękował
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Panu  Michałowi  Zalewskiemu,  pogratulował  Burmistrzowi  tak  dobrego  pracownika.  
Program 500 + to  dobre  rozwiązanie, coraz więcej młodych osób spodziewa się dziecka.
Szkoda,  że na kolację w środę  przed Bożym Ciałem  nie zaproszono Przewodniczącego
Rady, Wiceprzewodniczących Rady i Przewodniczących Komisji.  
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz podziękował  za  miłe  słowa  pod  adresem  Pana
Zalewskiego.
Zawsze zapraszano  Przewodniczącego Rady na spotkanie z miastami partnerskimi. Jeżeli jest
takie życzenie to w przyszłości  zapraszani   będą również Radni. Pieniądze z  Programu
z 500 + są dobrze rozdysponowywane przez rodziców. 
Radna Karina Sędkowska– Staszewska dzieci to jest ogromny wydatek, chorują, potrzebują
jedzenia.
Podziękowała  za  zazielenienie  Przyrynku  i  kwiaty  na  rondzie  Księstwa  Łowickiego.
Mieszkańcy  z  Nowego  Rynku  są   rozczarowani  donicami,  jest  prośba  o  posadzenie  tam
drzew. 
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK miasto przygotowuje  się do wymiany drzewostanu
na placu Nowego Rynku.
Radny Krystian Cipiński  zapytał  czy wiadomo już jakie  łowickie stowarzyszenia znajdą
siedzibę na ul. Kaliskiej 5. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz  znajdą tam siedzibę te stowarzyszenia, które zgłaszały
taką potrzebę, nie ma jeszcze takiej listy stowarzyszeń.
Radny  Robert  Wójcik czy  wpłynęły  oferty  na  stanowiska  w  Urzędzie  Miasta.
Zapytał  o  pracę  sadu konkursowego w sprawie rewitalizacji  Starego Rynku,  kto wchodzi
w skład sądu
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz rano były 4 oferty.
Sąd konkursowy został powołany w ubiegłym roku. W jego skład weszli: prof. Jan Salm, dr
Piotr Zuterek, Maciej Musiał- Architekt Łódzki, ks. Adam Matysiak, Przewodniczący Rady
Michał Trzoska, Radni z osiedla  Stare Miasto Zofia Kroc i Jerzy Stobnicki, Pani Katarzyna
Starecka,  Lidia  Lamha,  Cezary  Kwiatkowski  łowicki  architekt  i  Burmistrz.  Odbyły  się
dotychczas  3  spotkania.  Prace  są   nieodkodowane  i  nie  wiadomo  kto  jest  autorem prac,
zostaną one odkodowane 16.06. 2016 r. o godz. 16 –tej. 
Radna Zofia  Wielemborek po  Bożym Ciele  po straganach  handlujących  szybko  zostało
posprzątane,  podziękowała  za  sprawne  działanie  służb  sprzątających.  Gratulacje  dla
pracowników  i  Burmistrza  za  wspaniałe  występy  w  dniu  29  maja  br.  przy  organizacji
„Marszu dla życia i rodziny”, przydałoby się kilka ławek na trasie.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz ławki zostaną zamontowane. Klub Sportowy „Pelikan”
i Księżak”  bardzo dobrze wszystko  zorganizowali, był porządek. 
Radny Krzysztof Janicki podziękował za ulice Miodową na osiedlu Górki, prace idą pełną
parą. Zapytał czy będą wykonane wjazdy do posesji, tak jak to realizowano na innych ulicach.
Pan Janusz Michalak Dyrektor ZUK poinformował, że wjazdy nie są  zaplanowane jeżeli
mieszkańcy zakupią kostkę brukową, to ZUK  ją ułoży. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację Burmistrza
o działaniach w okresie między Sesjami. 
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Ad. 8
Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej Michał  Trzoska poinformował,  że  odpowiedzi  na
interpelacje i zapytania radnych zostały udzielone w terminie.
Radny Krzysztof Olko podziękował za odpowiedź na interpelacje, oraz za wykonanie prac.
Należy rozważyć  ewentualność  wstawienia drzew np. katalp  w donicach na Nowym Rynku.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz na ul . Kurkowej są rozpatrywane rożne koncepcje. Na
Nowym  Rynku  jest  potrzeba  posadzenia  nowych  drzew,  zostanie  to  uzgodnione  
z konserwatorem. 
Pan Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK poinformował,  że  aby  posadzić  platany,  trzeba
byłoby rozebrać fragmenty  nawierzchni i  przygotować im podłoże. 
Pan Grzegorz Pełka Naczelnik WIR rozmawiał  z właścicielami  posesji  z ul.  Kurkowej,
Burmistrz  wystosował  pismo  do  właścicieli  żeby  uporządkowali  teren  i  ogrodzenia.
Rozważane jest  obsadzenie  ogrodzenia  pnącymi  roślinami.  Do końca  czerwca właściciele
zobowiązali się ze wzmocnić  ogrodzenia, wtedy zostaną  posadzone  pnące rośliny. Należy
działać  zgodnie z prawem, nie można wchodzi
  na prywatną nieruchomość.
Pan  Bogusław  Bończak  Z-ca  Burmistrza rozważano  zamontowanie  banerów  i  tablic
historycznych, ale jest ich już dużo w mieście,  dlatego zdecydowano  żeby było trochę więcej
zieleni w mieście. 
Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska podziękowała  za  poparcie  w  kwestii  zieleni.
Zaproponowała,  aby  miasto  wzięło  udział  w  akcji:  „zjedz  obiad  z  seniorem”.
Posiłek serwowany byłby przez lokalne restauracje. Żaden właściciel restauracji nie odmówił.
Posiłki przygotują restauracje:  Starówka Powroty, Stara Łaźnia, Art Piwnica i  Polonia. 
Złożyła pisemną interpelację w tej sprawie. 

(stanowi załącznik)
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz to  dobrze,  że   łowiccy  restauratorzy  tak  ładnie
odpowiedzieli na ten pomysł. 
Radna  Karina  Sędkowska–  Staszewska potrzebni  będą  wolontariusze  i  koordynatorzy,
wolontariusze odbieraliby posiłek z restauracji i jedli razem z osoba samotną. 
Radny Robert Wójcik odczytał i złożył interpelację o opracowanie koperty życia. 

(stanowi załącznik)
Zapytał  o prace konserwacyjne przy fontannie na Nowym Rynku za kwotę 22. 000  złotych
Zapytał o umowy o pracę z  Panią Miłkow, Panem Gruziel.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK prace konserwacyjne to prace bieżące czyszczenie,
płukanie, wymiana żarówek,  przegląd sterowni, aplikacja i zakup chemikaliów niezbędnych
do funkcjonowania fontanny.
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta poinformowała, że są to umowy zlecenie, po
odbyciu stażu  pracodawca ma obowiązek zatrudnić  na umowę zlecenie na czas zgodny 
z umową. Są to osoby zatrudnione na stanowiskach pomocy biurowej.
Radny  Dariusz  Dzik podziękował  za  szybkie  i  sprawne  działanie  firmy  przy  pracach
związanych z alejką przy ul. Kaliskiej.
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Zapytał  kiedy ruszą  prace  kanalizacyjne  do ul.  Kaliskiej.  Zwrócił  uwagę na wypadające
kostki na chodniku przy ul. Kaliskiej. Złożył interpelacje na piśmie w sprawie: zainstalowania
barierek ochronnych na pasaż Władysława Grabskiego w kierunku ul.  Aleje Sienkiewicza
i  w  sprawie  postawienia  znaku  drogowego:  „zakaz  postoju  i  zatrzymywania  się”  przy
wjeździe w ul. Akademicką od strony ul. Nowej. 

(stanowi załącznik)
Pan Janusz Michalak Dyrektor ZUK pod drugą częścią ul. Starzyńskiego biegnie kanał
sanitarny który należy wymienić  nie wiadomo czy uda się to w tym roku i z powodu czasu
i środków  finansowych. 
Radna Zofia Kroc- zapytała czy był już odbiór zadania z budżetu obywatelskiego z 2015
roku  dotyczącego  ul. Turystycznej . Jeśli będzie odbiór  tego zadania to wspólnie z Radnym
J.  Stobnickim  chcą  w  tym  odbiorze  uczestniczyć  proszą  o  poinformowanie.  Budżet
partycypacyjny  na  2014  rok   ścieżka  rowerowa  w  ul.  Klickiego,  miasto  przekazało  na
realizację tego zadania 100 000 zł  mieszkańcy pytają czy będzie to robione w tym roku.
Kiedy będą dokonywane przeglądy urządzeń na wszystkich placach zabaw. 
Czy tylko jedna fundacja się zgłosiła wniosek o wynajęcie nieruchomości na ul. Kaliskiej 5.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz przeglądy urządzeń na placach zabaw zlecono od OSiR
i ŁOK i są w trakcie ich wykonywania. O wynajem na ul.  Kaliskiej 5 wystąpiło to jedno
stowarzyszenie.
Budżet  partycypacyjny  na  rok  2015 to  ścieżka  pieszo-rowerowa,  część  w ul.  Klickiego,  
to zadanie jest odłożone. Nie przekazano środków finansowych do Starostwa Powiatowego 
w Łowiczu ponieważ miasto przygotowuje się  do wniosku pn. „Perły Księstwa  Łowickiego”
z realizacją tej ścieżki w całej ul. Klickiego. 
Radna Zofia Kroc zapytała czy to prawda ze ul. Klickiego będzie należała do miasta.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz nie  jest  to  prawda,  miasto  wystąpiło  do  powiatu
o  przekazanie ulicy 1 Maja, bo jest potrzebna do budowy ronda. 
Radny Jerzy Stobnicki procesja w  Łowiczu w Boże Ciało jest  atrakcyjna ale przemieszcza
się najmniej atrakcyjnymi ulicami miasta. W przyszłym roku ponownie wystąpi z propozycją
zmiany trasy procesji   zaznaczonej kolorowymi  chorągiewkami. Przed sezonem grzewczym
należy uświadamiać i przeprowadzić akcję informacyjną wśród mieszkańców żeby nie spalali
w piecach wszystkiego co się da spalić. 
Zapytał czy jest przewidywane doświetlenie centrum Nowego Rynku.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz o zmianie trasy procesji rozmawiał z Biskupem i do tej
rozmowy powróci proponując trasę Alejami Sienkiewicza, Końskim  Targiem, ul. 3 Maja, ul.
Pijarską i ul.Zduńską. 
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK poinformował,  że  nie  rozważano  przebudowy
oświetlenia Nowego Rynku. Jest możliwe doświetlenie rynku na słupach.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz przyznał, że trzeba uczula
 mieszkańców  na  to  czym  palą  w piecach,  pod  koniec  kwietnia  należy   posyłać  patrole
policyjne celem sprawdzania. 
Pan Bogusław Bończak Za-ca Burmistrza społeczeństwo jest świadome,  sąsiedzi wskazują
domy w których jest podejrzenie ze pali się nieodpowiednimi materiałami.
Miasto może  przygotować plakaty informujące, mogą się pojawić artykuły w prasie.  
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Radny Paweł Pięta podziękował Burmistrzowi za bardzo ciekawy wykład na temat historii
naszego miasta dla gości Radnego w Boże Ciało. Jego zdaniem brakowało ławek dla osób
starszych na trasie  procesji i szwankowało nagłośnienie. 
Zwrócił uwagę na  potrzebę zmiany i aktualizacji Statutu Miasta.
Przewodniczący Rady Michał  Trzoska zwrócił  się  z  prośbą o pomoc ze strony Urzędu
Miejskiego o  zaktualizowanie Statutu Miasta.
Radny Mariusz Siewiera  składał  wcześniej  interpelację o powołanie komisji  statutowej,  
w poprzedniej kadencji taka komisja funkcjonowała  i można wykorzystać  jej spuściznę.  
Zaapelował do wszystkich aby jednak krótko przedstawiać projekty uchwał. Najważniejszym
elementem  sesji  jest  dyskusja  na  temat  uchwał.  Nie  wszyscy  Radni  mają  możliwość
uczestniczyć  we  wszystkich  posiedzeniach  komisji  aby  być  przy  omawianiu  projektów
uchwał.
Zaproponował aby informację Burmistrza o pracy w okresie między Sesjami przedstawiać
w formie pisemnej jako materiał na Sesję.
Przewodniczący Rady Michał  Trzoska stwierdził,  że nikt nikomu głosu w dyskusji  nie
skraca. To dobrze że wywiązuje się dyskusja na temat uchwał. Krótkie przedstawienie stanu
faktycznego projektów uchwał  będzie jednak potrzebne.
Podziękował Radnej  Karinie Sędkowskiej- Staszewskiej za złożenie wniosku na dzisiejszej
Sesji.
Radna  Karina  Sędkowska–  Staszewska zwróciła  się  z  prośbą,  aby  materiały  które
otrzymują  Radni  na Sesję  żeby były zamieszczane na stronie  Internetowej miasta. 
Radny  Krzysztof  Igielski jeśli  jako  Radny  ma  sprawę  to  załatwia  ją  przed  Sesją  Rady
osobiście lub przez telefon. Podziękował Dyrektorowi ZUK za sprawne działanie w każdej
sprawie. 
Radny Krystian Cipiński-  zaprosił Radnych  do zaangażowania się w czerwcowe wybory
do Młodzieżowej Rady Miejskiej w szkołach średnich. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował,  że  wpłynęły  pisma  skierowane do Rady
Miejskiej w Łowiczu:
-  w dniu 4.05 . br. pismo z Agencji Rynku Rolnego w sprawie  zwolnienia M. Siewiery.
-  w  dniu  11.05.br.  pismo  z  Agencji  Rynku  Rolnego  z  informacją  o  bezzasadności
poprzedniego pisma.

( pisma znajdują się w Biurze Rady )

Radny  Mariusz  Siewiera poinformował  Radę  że  w  dniu  27  kwietnia  br.  otrzymał
wypowiedzenie  w swoim zakładzie  pracy.  Szkoda że  zakład  pracy nie  zastosował  się  do
obowiązującego prawa i  nie wystąpił  wcześniej do Rady  z wnioskiem o wyrażenie zgody na
rozwiązanie stosunku pracy z Radnym. Nie jest istotne jak do tego  ustosunkowała by się
Rada Miejska. Niedopełnienie tego wymogu jest lekceważeniem Rady. 
Odwołał  się  od uzasadnienia  wypowiedzenia  i  na szczęście  rozwiązał  umowę o pracę  na
swoich warunkach- na mocy porozumienia stron. 
Radny Marek Boroski  przekazał wyrazy współczucia Radnemu  z powodu utraty pracy. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska stwierdził, że gdyby wniosek zostałby podtrzymany
to  Rada  Miejska nie wyraziłaby zgody na zwolnienie  Radnego z pracy. 
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Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz taki  był  dotychczas  zwyczaj  w Radzie,  zawsze  była
przeciw wyrażaniu zgody na zwolnienie Radnego z pracy. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  odczytał  pismo  z  Diecezji  Łowickiej  zawierające
propozycję zamiany nieruchomości będących  jej własnością. 
Następnie przedstawił pismo Rady osiedla Górki, którego ksero zostało przekazane Radnym.
Nawiązał  do listu jaki skierował Biskup Łowicki Andrzej Dziuba do wszystkich Radnych
w sprawie budowy kościoła na Górkach. 
Zapytał Radnych jakie jest ich zdanie w powyższych sprawach, co powinna zrobić Rada. 
Radna Karina Sędkowska Staszewska w Płocku mieszkańcy byli oburzeni sprzedażą przez
Radę Miejską działki za 70. 000 zł. Osobiście jest za utworzeniem nowego Przedszkola na
osiedlu Górki.
Radny Leszek Plichta jeżeli  Biskup prosi  o  spotkanie,  to  niegrzecznie  byłoby odmówić,
Przewodniczący Rady niech umówi spotkanie i kto chce z Radnych niech przyjdzie. 
Radny Krzysztof Janicki  bardzo dobrą tradycją jest rozmowa  trzeba iść na kompromis
i skoro jest wola to należy spotkać się z Biskupem. Mieszkańcy jasno się wypowiedzieli na
ten temat.  W imieniu  mieszkańców podziękował  Radzie,  że  nie  zgodziła  się  na sprzedaż
działek na Górkach. 
Radny Mariusz Siewiera zgadza się, spotkanie które nic nie kosztuje, trzeba rozmawiać.
Radna  Zofia  Kroc poparła  pomysł  spotkania  się  Radnych  z  Biskupem.  
Przewodniczący Rady Michał Trzoska zobowiązał się do ustalenia  terminu spotkania. 
Radny Paweł Pięta może warto byłoby  przygotować analizę  czy proponowane  działki są
atrakcyjne dla miasta.
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska stwierdził,  że  jest  to  słuszna  sugestia.
W dniach 10- 11-12 czerwca br. odbywają się Dni Redy i uroczysta Sesja Rady  jeśli Radni są
zainteresowani wyjazdem proszeni są o kontakt z Panem Michałem Zalewskim.  
W dniu27 maja było święto samorządu terytorialnego, z tej okazji złożył życzenia  wszystkim
pracownikom i Radnym. 
                          
Ad.9.
Następna Sesja planowana jest na dzień  23 czerwca 2016r godz.12-ta z tematami :

1. Rozpatrzenie  i  zatwierdzenie  sprawozdań  finansowych  za  2015  rok  oraz 
przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Łowicza  za 2015 rok. 

2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta
Łowicza .

Informację  o  planowanych  posiedzeniach  komisji  w  miesiącu  czerwcu  br.  przedstawił
Przewodniczący Rady Miejskiej.
                              
Ad. 10

Na tym obrady XXV Sesji zostały zakończone.  

Protokółowała:                                   Sekretarz Sesji:                    Przewodniczący  Rady
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Jadwiga Kardjalik                             Krzysztof Igielski               Michał Trzoska 

Agnieszka Dylik
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